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Plats och tid Olof Högbergssalen Sambiblioteket, kl. 13.00-16.00 

Beslutande Ledamöter 

Knapp Britta Thyr (MP), ordförande  
Eva-Clara Viklund (M), vice ordförande 
Birgitta Janzon, RSMH, ledamot 
Elisabeth Bylund, Neuroförbundet, ledamot 
Inger Wiberg, Autism- och aspergerföreningen Härnösand 
Ronny Valter, IF Rycket, ledamot 
Kamal Suleimani, Synskadades förening, ersättare  
Sylvia Hedin, Synskadades riksförbund, ledamot 
Lennart Moberg, Parkinsonföreningen, HSO, ledamot 
Stefan Morell, FUB, ledamot 
Nils-Anders Lindström, Psoriasis lokalförening, ledamot 
Gerrit Heinsius, Reumatikerförbundet, ledamot 
Eva Ekren, Reumatikerföreningen, ledamot 
Kjell Bergström, Gå o bada, ersättare 
Margareta Thelin, Strokeföreningen Härnösand/Kramfors 
Kristofer Pettersson, Hörselskadades förening, ledamot 
Cathrine Svensk, Hörselskadades förening, ersättare 
Anna-Sofia Såthe, Härnösands dövas förening, ledamot 
Roger Såthe Förening Sveriges dövblinda 
 

Övriga närvarande Jennifer Ålund, folkhälsosamordnare och Johanna Laine, sekreterare 

Justerare Birgitta Janzon 

  

 Underskrifter 

 Sekreterare 

 
Paragrafer 23-29  

 Johanna Laine  

 Ordförande 

  

 Knapp Britta Thyr  

 Justerare 

  

  Birgitta Janzon    

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  

Sammanträdesdatum  

Datum då anslaget sätts upp - Datum då anslaget tas ned - 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Underskrift 

  

 

Johanna Laine 
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§ 23 Dnr  

1. Genomgång av föregående protokoll 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att protokollet från föregående möte läggs till handlingarna. 

Bakgrund 

Ordförande Knapp Britta Thyr (MP) går igenom föregående protokoll. 

_____ 
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§ 24 Dnr  

2. Dagordningen godkänns 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att fastställa dagordningen för dagens möte. 

 

Övrigt 

Önskas att föreningarnas föranmälda punkter ska stå med på dagordningen 

till mötet.  

Ordföranden informerar om att frågor ska helst lämnas in före beredningen 

så de hinner hanteras och kan därmed tas med i kallelsen.  

______  
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§ 25 Dnr  

3. Val av justerare 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att utse Birgitta Janzon, RSMH, att justera dagens protokoll. 

 

 ______  
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§ 26 Dnr  

4. Huvudfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

4.1 Revidering reglemente för Tillgänglighetsrådet 

Jennifer Ålund går igenom ändringarna i Tillgänglighetsrådets reglemente 

samt vilka av rådets förslag kom med och vilka inte.  

En sak som inte ändras är att ordförande och vice ordförande i 

tillgänglighetsrådet kommer även fortsättningsvis bestå av två 

förtroendevalda från kommunstyrelsen. En av dessa är från majoriteten och 

en från oppositionen. De politiker som kommunstyrelsen utsett till sina 

representanter i råden är de som har kanaler till och från kommunstyrelsen 

och politiken i övrigt. 

Frågan om rådets medverkan i nybyggnationer via en byggranskningsgrupp 

kom inte med i reglementet. Detta då ansvaret för referenstagning i 

byggprocesser ligger under samhällsförvaltningen, inte tillgänglighetsrådet. 

4.2 Budgetprocess – Tillgänglighetsrådets inspel 

Ordföranden Knapp Britta Thyr (MP) förklarar budgetprocessen. Diskuteras 

hur processen fungerar och hur olika önskemål kommer med samt vilken 

nivå kommunfullmäktiges budget ligger på. Noteras att kommunens budget 

ligger på en väldigt övergripande nivå och därför syns inte alla detaljer i den.  

 

 

 

_______ 
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§ 27 Dnr  

5. Informationsfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

5.1 Kompiskortet 

Kriterier för kompiskortet kommer att ändras och rätt till kortet föreligger 

om något av följande uppfylls:  

• en LSS-insats  

• en insats från kommunens socialpsykiatri eller  

• en funktionsnedsättning som kan intygas.  

Noteras att kortet ännu inte är klar att ansökas utan när det kommer igång så 

kommer dessa kriterier att gälla. Efter att kortet kommit igång får det 

utvärderas hur det fungerar, om det når rätt personer och om missbruk 

förekommer. 

 

5.2 Tillgänglighet Gådeåleden 

Frågan handlar om en enkel trapp- eller en rep-reling då backen på platsen är 

kort men brant. Även en pilskylt saknas mot vägundergången. 

 

Jennifer Ålund informerar om att synpunkter som denna som handlar om 

brister och enklare förbättringsåtgärder ska lämnas in via kommunens 

synpunkthantering för att hamna hos rätt person. Synpunktsinlämningen 

finns på kommunens hemsida samt på kommunens Servicecenter i 

Sambiblioteket. Servicecenter erbjuder stöd för inlämnande av synpunkter. 

 

5.3 Sammanfattning av händelser under året 

Ordföranden har skrivit en sammanfattning om gångna året. Denna kommer 

att skickas till samtliga representanter för genomläsning.  

 

Årshjul för 2024 presenteras och ser ut enligt följande:  

Februari  Sammanträde nr 1 

Mars Kommunens budgetbehandling (mars-maj) 

April Tillgänglighetspris 

Juni  Sammanträde nr 2 

beslut om kommunens budget,  

beslut om tillgänglighetspristagare 

September  Sammanträde nr 3 
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December  Sammanträde nr 4 

 

5.4 Lokalfrågan – Violen 

Ordföranden informerar att frågan inte hör till Tillgänglighetsrådet.  

 

5.5 Ärenden 

Det finns inga ärenden anmälda från föreningarna idag. De som anmälts efter 

beredningen kommer att tas upp under övriga frågor på dagens möte. 

 

5.6 Ärenden HSO funktionsrätt Härnösand 

Busskortsprishöjning 

Föreningen är missnöjd över busskortsprishöjningen och ställer frågor om 

hur processen har gått till och varför tillgänglighetsrådet inte fått vara med 

och påverka saken.  

Ordföranden förklarar processen och informerar om att prishöjningen hör till 

den politiska budgetprocessen. Kollektivtrafiken behöver finansieras på 

något sätt och denna gång har politikerna besluta att höja biljettpriset. Vice 

ordföranden förklarar att biljettpriset är trots höjningen fortsatt jämförelsevis 

billigt och att höjningen känns för att det varit ännu billigare tidigare. Inte 

heller den höjda kostnaden kommer att täcka kollektivtrafikens faktiska 

kostnader. Beslut om biljettpris är helt politiskt och därför är inte 

intresseföreningar med i processen. 

HSO kräver att kommunen fortsätter att ta sitt ansvar för tillgängligheten i 

simhallen även efter att driften överlåts till Hernö Gin eftersom simhallen 

fortsätter att vara en kommunal angelägenhet. 

Byggranskningsgruppens uppståndelse 

Diskuteras byggranskningsgruppens upprättande och hur det praktiskt går till 

att den blir involverad i nybyggnationer. HSO önskar att tillgänglighetsrådet 

ska ha med en representant i kommunens lokalgrupp.  

Ordföranden förklarar hur lokalgruppen fungerar och att den inte hanterar 

tillgänglighetsfrågor utan mer strategiska frågor som hyresavtal, -tider och 

ombesörjning av olika verksamheters lokalbehov. Frågan om tillgänglighet 

behöver komma in tidigt i byggprocessen och detta ansvarar 

samhällsförvaltningen för. 

Diskuteras hur det går till att lämna synpunkter och påverka 

tillgänglighetsfrågorna allmänt i samhället. Tyvärr glöms ofta viktiga 

grupper bort och det kan få konsekvenser. 
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Synskadades förening önskar att kommunen upprättar en 

handikappkonsulenttjänst.  

Ordföranden informerar om att kommunen har en 

bostadsanpassningshandläggare som även konsulteras i byggfrågor, till 

exempel vid hotellbygget har denna handläggare varit involverad. 

Föreningsbidrag 2024 HSO 

Att söka föreningsbidrag är krångligt och därför har Jennifer Ålund 

konsulterat samhällsförvaltningen som upprättat en guide. Guiden kommer 

att skickas till de som varit på dagens sammanträde men finns även på 

kommunens hemsida. Tänk på att bara vissa personer i föreningen kan få 

inloggningsuppgifter och göra ansökan om bidrag.  

5.7 Föreningsinformation 

Psoriasisföreningen föreslår att tillgänglighetsrådet ska göra ett studiebesök 

till LogoSol. Föreningen har för övrigt haft årsmöte och åkt på en resa under 

det gångna året. 

FUB informerar om att föreningen har haft svårt att komma iväg till möten 

av praktiska skäl som på grund av att transportmedel saknats. Föreningen har 

haft årsmöte i Härnösand i april. 

Autism- och aspergerföreningen har hållit sig aktiv och haft ett årsmöte, 

pysselmöte, möte med unga vuxna och ett planeringsmöte.  

Synskadades riksförbund har haft halvårs- och årsmöten samt gjort en resa. 

Julfest har också ägt rum med bra deltagarfrekvens.  

RSMH har bland annat träffat Skvätten som har tomtevandringar på 

Östanbäcken. 

Reumatikerföreningen har invigt julen med julgröt. 

Parkinsonföreningen informerar om kommande möten. 

Hörselskadades förening har bjudit in till flera aktiviteter under gångna året 

men tyvärr har ingen kommit.  

Föreningen Gå och Bada har bland annat besökt Mannaminne och ätit 

julbord tillsammans med föreningen i Kramfors. Även Neuroföreningen har 

varit aktiv och ordnat utflykter och andra aktiviteter.   

Strokeföreningen har haft julbingo och ätit julgröt. 

Härnösands dövas förening informerar om kick-off i början av nästa år. 

Föreningen Sveriges dövblinda har haft representantmöten och deltagit i 

nationella aktiviteter. 

_______ 
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§ 28 Dnr  

6. Övriga frågor 

HSO tar upp följande frågor. 

• LSS-boende för dövblinda har ingen döv personal. Vi vill lyfta upp 

att döva ska kunna jobba med dövblinda på LSS-boende.  

• Döva med dövblindhet får inte LSS-ledsagare och ett fåtal timmar på 

SoL. Detta ser vi mycket allvarligt på.  

Ta del av nyhetstecken på 15 min i SVT Play för mer information i ämnet.  

 

Synskadades Riksförbund noterar att även synskadades bidragsbedömningar 

behöver ses över då de ofta verkar orättvisa. Till exempel om två blinda eller 

synskadade söker en insats tillsammans halveras stödet jämfört med det som 

en ensam sökande skulle få. 

Ordföranden tar med frågorna till beredningen för att hämta underlag för 

vidare utredning. 

 

FUB tar upp frågan om bristen av kontaktpersoner för föreningens 

medlemmar. FUB uppmanar anhöriga och gode män att ansöka om 

ledsagare/kontaktpersoner och att kommunen aktivt ska söka personer som 

vill jobba som ledsagare eller kontaktpersoner. Detta kan ske t.ex. på vård- 

och omsorgslinjen och i annonser och affischer. Även personer som bor i 

gruppboenden kan behöva kontaktpersoner för att kunna genomföra 

aktiviteter på fritiden då personalens tid inte räcker till. 

Autism- och aspergerföreningen poängterar vikten av en kompis och att 

bidragsbedömningar behöver vara individuella för att träffa rätt. 

 

EU-val 

Ordföranden presenterar två skyltar och hör sig för om vilken av dem 

tillgänglighetsrådet föredrar för att markera anpassad röstningsplats i 

vallokalen i kommande EU-valet. Bild nummer ett visar tre personer: en 

man, en rullstolsbunden person och en kvinna medan skylt nummer två visar 

enbart en rullstolsbunden person. Noteras att skylt nummer ett föredras. 

 

_______ 
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§ 29 Dnr  

Kommande möten 

Nästa sammanträde är planerad till onsdag den 21 februari 2024 kl.13-16 i 

Olof Högbergssalen i Sambiblioteket. 

Jennifer Ålund påminner om att anmäla närvaro för sammanträden för 

planeringens skull.  

God jul och gott nytt år till alla och envar önskas av rådets medlemmar och 

ordföranden. 

___________ 

 


